



فهرس المحتويات

م	عنوان البحث	الصفحة
١	إستراتيجية مقترحة للتجديد الإستراتيجي بالمدارس الثانوية الفنية الصناعية في جمهورية مصر العربية د. نسرين صالح محمد صلاح الدين د. أسماء شعبان على حماده	١
٢	فاعلية برنامج إرشادي لتحسين المرونة النفسية وتقدير الذات لدى معلمي التلاميذ ذوي الإحتياجات الخاصة د.سعود بن ساطى السويهرى	١٥٠
٣	اثر برنامج قائم على استراتيجيات التفكير ما وراء المعرفي في تحسين النهوض الأكاديمي وخفض التشوهات المعرفية لدى طلاب كلية التربية د. إيمان عبد الرؤوف عبد الحليم عبد الحميد	١٩٢
٤	رشاقة التعلّم كمتغير وسيط بين المناخ المدرسي والتفكير الريادي لدى طلاب الصف الأول الثانوي د. هند سليم محمد	٢٥٦
٥	فعالية برنامج تدريبي لتنمية مهارات الاتصال في تحسين الذكاء الاجتماعي والدافعية للإنجاز لدى طالبات كلية الإعلام بجامعة الأزهر د. آيات أحمد رمضان د. مى حسن على عبده	٣٤٤



Table of contents

	Title	
1	Proposed Strategy for Strategic Renewal in Technical Secondary Industrial Schools in the Arab Republic of Egypt Dr. Nesreen S. Salah El-Din Dr. Asmaa Sh. Hamada	1
2	The Effectiveness of a Counseling Program on Developing Psychological Flexibility and Self-Esteem for Special Needs Pupils' Teachers Dr. Saud S. Al Swehry	150
3	The Effect of a program Based on Meta Cognitive Thinking Strategies to Improve Academic Buoyancy and Reduce Cognitive Distortions among Students of the Faculty of Education Dr. Eman A. Abdel Hamid	192
4	Learning Agility as a Mediating Variable between School Climate and Entrepreneurial Thinking among First year Secondary School Students Dr. Hend S. Mohamed	256
5	The Effectiveness of a Training Program to Develop Communication Skills in Improving Social Intelligence and Achievement Motivation among Female Students of the Faculty of Media at Al-Azhar University Dr. Ayat A. Ramadan Dr. Mai H. Abdou	344